
Rozhovor s Vojtou Synákem 
 Vojta Synák je sedmnáctiletý student gymnázia, který celý svůj volný čas věnuje šití kostýmů, vyrábění 

zbraní a zkoušením jich na svých kamarádech.  

 
co je to LARP neboli česky ŽAHR? 

Dobrá otázka, je to anglická zkratka 

pro live action roleplay přeloženo jako 

živo-akční hraní rolí. Dá se říct, že 

hrajete nějakou cizí roli v reálném 

čase. Někteří tomu říkají divadlo, u 

kterého je jediné publikum další 

herci, ale to je na ten styl LARPu co 

dělám moc sofistikovaný popis. 

 

 Jaký styl LARPu teda děláš ty?  

Říká se tomu dřevárny, protože dříve 

se u toho užívaly dřevěné zbraně. Jedná se vlastně o střety lidí oblečených ve fantasy kostýmech 

ozbrojených měkčenými maketami zbraní. 

 

Proč děláš právě tento styl? 

Zaprvé je tenhleten typ LARPu v Čechách nejpopulárnější, a tudíž se k němu nejjednodušeji 

dostanu. Ale hlavně zadruhé jsem se jako dítě rád mlátil klackem. 

 

Jak dlouho se LARPu vlastně věnuješ? 

Jsem vlastně celkem začátečník, dělám to jenom 3 roky a když jezdím  na akce a vidím lidi, co 

mi řeknou že to dělaj 15 let a mám lepší kostýmy než oni, tak jsem z české komunity docela 

zklamanej. Takže jsem začátečník, ale dřív jsem od narození dělal něco podobnýho, ale s 

indiánama, takže zkušenosti mám. 

 

Mluvil jsi o kostýmech, jak to s nimi je? 

Kostýmy jsou moje specialita, mám jich plnej barák a plný zuby. Většina lidí je kupuje, ale já 

jsem srdcař a tak si tak 85% vyrábím. 

 

A jaké kostýmy děláš? 

Mám jich hned několik: od krysího renesančního vojáka, přes piráta až po několik různých rytířů.  

Mojí strategií ve skládání kostýmů je, že každý předmět je multifunkční, ale specifikují ho 

doplňky jako třeba erbíky s orlicí pro mého redánského rytíře. 



Máš třeba nějakou specialitu? 

Čepičky, miluju čepičky, šířím čepičky, braň čepičky. Čepičky pro bardy, pro šlechtu, pro 

Ukrajinu. Je to takovej divnej baret podle tutoriálu z YouTube, kterej jsem trochu znetvořil. 

Ručně jsem jich ušil už asi 40. Pokud chcete čepičku, tak mě zkontaktujte a domluvíme se. 

 

Jak se může normální člověk setkat s 

LARPem? 

Stačí potkat mě, po veřejnosti běžně 

chodím v kostýmu a dělám si ze svýho 

života takovej malej LARP. Ale pokud ho 

chceš zažít, prostě si na larp.cz najdi akci 

a jeď tam, nebudeš litovat! 

 

Říkal jste, že na akce jezdíte jinam, 

děláte si i vlastní? 

No ano, začal jsem s tím za doby 1. 

karantény, když jsem za sebou měl asi 4-5 LARPy. Říkal jsem si, že když teď za karantény žádné 

LARPy nejsou, tak kdo mě zastaví, když si udělám vlastní? A tak jsem organizoval, napsal jsem 

si zbytečně složitý pravidla, který pak stejně skoro nikdo nedodržoval, vymyslel jsem role pro 

hráče, který nikdo nehrál, no občas někdo. Na moji 1. jednodenní bitvu přijelo asi 15 lidí, akce 

byla dobrá, akorát jsme tam zmokli, i když byl červen, a otravovali jsme si pití solí, což byla 

moje oblíbená část. 

 

Pořádal jsi i vícedenní akci? 

Poté, co jsem měl za sebou dalších pár bitev, jsme se s kamarádem rozhodli, že uspořádáme 

třídenní LARP pro víc lidí. Tak víc lidí jsme nesehnali. Ale! Hlavně to nebyla bitva, ale LARP. 

Takže celou dobu se hrála postava, my jsme jich za celou dobu hráli asi 15. Sehnali jsme místo, 

zařídili jsme... no minimum. Hráči dostali jedno ohniště, zbytek si museli připravit sami a u 

ohniště byla konvice s čajem Minutka- za mě nejhorší čaj, co se prodává. Tato akce byla sice 

vícedenní, ale snažili jsme se ji udělat tak, aby byla co nejvíc přístupná pro co nejširší okruh 

lidí, jelikož mám hodně známých, který chcou začít s LARPem, nebo mě jen chtěli podpořit a 

larpeři nejsou. Takže se to vyvrcholilo tím, že jedna holka přijela a z larpového vybavení měla 

jenom opasek, nic jinýho, a pak měla nestylovej stan, spacák a trošku jídla. Stan ještě sdílela 

s třema dalšíma lidma, sice to byl nejhorší tým, ale dalo se s tím, co měli, přežít akci úplně v 

pohodě. Jelikož na mé akci se dalo krást  jídlo, takže jsi v jednu chvíli nemusel mít žádné jídlo, 

kostým jsem ti půjčil a zbraně se získávaly hrou, takže taky nepotřebuješ mít. Byl to vlastně 

takovej přežívací LARP, protože jsme je rozdělili do těch skupinek, nechali jsme je mezi sebou 

bojovat, vyrábět zbraně a jako organizátoři jsme jim vymýšleli různou zábavu. LARP byl více 

méně úspěch, ale mělo to pár zajímavých mínusů. Třeba to, že jsme měli povolené bojování 

kdykoliv, zapříčinilo to, že se jedna z frakcí usadila blízko jediného zdroje pitné vody. Takže 

když jiná frakce šla pro vodu, tak je jednoduše zabili. Tím pádem se stalo to, že ta frakce šla 



pro vodu jednoduše do řeky. Nikomu to neřekli a ta voda z řeky se postupně rozkradla do celého 

tábora. Takže pak celý tábor zvracel a všem bylo špatně. Ale ne, dobrý, pily se totiž i hůř 

chutnající věci, moje ségra Týnča, tam hrála čarodějku, která rozdávala magickou sílu pomocí 

toho, že pili nechutnej čaj. Takže LARPy jsou občas velice nechutná zábava.   
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